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PROCÉS DE PARTICIPACIÓ DEL PLA DIRECTOR DEL PARC DEL CASTELL DE 

L’ORENETA 
 
 

ACTA DE LA SEGONA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE SEGUIMENT 
 
 
Dia i hora: 23 de febrer de 2023 a les 18 h 
Lloc: Centre Parroquial Sarrià, carrer Pare Miquel de Sarrià, 8  
 
 
Assistència a la reunió 
 
Per part de l’Ajuntament de Barcelona: 
 
Max Canher, Conseller de Barcelona En Comú 
Anna Piera, Adjunta de Gerència del Districte de Sarrià-Sant Gervasi 
Xavier Candela, Parcs i Jardins 
Joan Sarsanedas, Parcs i Jardins 
Andreu Pina, Coordinador Territori Sarrià 
Idoia Martin, Parc Natural de Collserola 
Eva Albaladejo, Participació Democràcia Activa 
Sandra Campos, Participació d’Ecologia Urbana 
Nico Rupe, equip redactor del Pla Director 
Toni Abelló, equip redactor del Pla Director 
Xavi Tercero, Quòrum 
Joan Rosés, Quòrum 
 
 
Per part de la ciutadania, entitats i col·lectius: 
 
AVV Sarrià   
Trenet de l’Oreneta  
IES Costa Llobera  
Amigues i amics del Parc de l’Oreneta  
 
 
Ordre del dia 
 
1. Benvinguda institucional (Max Cahner, conseller de Sarrià-Sant Gervasi). 

2. Presentació de les aportacions recollides a les accions participatives realitzades (Xavier 

Tercero, Quòrum) 

3. Proposta, validació i recollida de suggeriments sobre la metodologia proposada de les 

sessions temàtiques (Xavier Tercero, Quòrum) 
4. Torn obert de paraules 
 

 
*es pot consultar la presentació de les aportacions recollides a www.decidim.barcelona/processes/parcoreneta 
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Torn obert de paraules 
 

 
Des del Trenet de l’Oreneta comenten que es van trobar 10-12 persones de Parcs i Jardins i 
que parlaven d’un tema d’obres. Ho posa en coneixement a la Comissió de Seguiment  
perquè no hi hagi cap malentès.   
 
Parcs i Jardins comenta que era una reunió de tancament de les obres que s’han fet i que 
en cap cas era una reunió per parlar de noves obres. 
 
La referent de Democràcia Activa pregunta si han sortit reflexions sobre els parcs infantils en 
les diferents trobades i passejades. 
 
L’equip dinamitzador constata que no ha sigut un tema que hagi sorgit de moment en tot el 
procés. Però remarca que en breu vindran les sessions participatives a les escoles i que és 
molt probable que surtin en aquest context. 
 
Des de l’associació Amics i amigues del Parc de l’Oreneta es comenta que els fonaments 
d’un pla director són els estudis tècnics dels diferents elements del parc i que, com a 
Comissió de Seguiment, voldrien saber quines són les qualificacions urbanístiques del parc. 
Comenta que hi ha elements molt importants que s’han de tenir en compte, ja que el parc ha 
rebut moltes intervencions per part de l’Ajuntament, no desitjades pel veïnat. S’han de tenir 
clars tots aquests elements per no repetir els errors. Remarca que el seu col·lectiu està 
investigant les intervencions municipals que s’han dut a terme darrerament en el parc. 
Afegeix i fa la reflexió, que ara tot quedarà paralitzat per les noves eleccions i comenta que 
això genera certa inquietud entre el veïnat, però també observa que això dona temps de 
desenvolupar els estudis pertinents, ja siguin botànics, urbanístics etc. Segueix amb què 
abans era parc forestal de la serra de Collserola, i s’hauria de tornar allà. Considera que el 
pla director és útil per evitar possibles agressions i ha de recollir tots els elements importants 
esmentats. 
 
L’equip dinamitzador informa que la redacció i els estudis del projecte segueixen encara que 
hi hagi les eleccions pel mig. Afegeix que conforme es vagin finalitzant els estudis, 
s’informarà a la Comissió de Seguiment. També apunta que hi haurà un moment en què es 
farà un retorn a la Comissió de Seguiment dels resultats del procés participatiu i també dels 
treballs de redacció del Pla Director. 
 
Des de l’AVV de Sarrià es comenta que els estudis dels especialistes òbviament són 
imprescindibles, però que també cal que es miri des de l’òptica del veïnat. Afegeix que es bo 
que tots els treballs es vagin validant des del veïnat. 
 
Des de Democràcia Activa s’explica que la informació i les aportacions recollides a través 
del procés participatiu es comparteix amb l’equip redactor per tal que tinguin en compte la 
visió del veïnat i de les entitats. 
 
Des del Tren de l’Oreneta s’insisteix en el tema de la qualificació urbanística del parc. Vol 
saber si des del Departament d’Urbanisme de l’Ajuntament es veu viable la qualificació única 
del parc com a zona verda. 
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L’equip dinamitzador comenta que s’està treballant internament, des del Districte i 
Urbanisme, per recopilar tota la informació sobre la qualificació urbanística de totes les 
parcel·les del parc i per definir quina és la visió municipal al respecte. 
 
 
Des de l’associació Amics i Amigues del Parc de l’Oreneta s’apunta que si no hagués sigut 
pel Trenet i el veïnat mobilitzat, es podria haver fet un vial creuant a la part superior del parc. 
Afegeix que el Trenet ha estat un agent de preservació i de conservació del parc. 
 
Des de l’AVV de Sarrià es comenta que hi ha un excés de camins dins del parc i també una 
mala connexió amb Collserola. Afegeix que l’accés a Collserola des de l’Oreneta és per un 
corriol poc accessible. També que s’ha de fer complir la normativa de pas i que amb la nova 
urbanització i construcció de cases a la part alta del parc no es compleix aquest dret. 
 
Des de l’AVV de Sarrià també es diu que la zona de sota de la carretera de les Aigües i que 
dona a l’Oreneta, té unes característiques d’interès botànic pel seu “prat sabanoide”, que 
s’ha de protegir. 
 
La representant del Consorci del Parc de Collserola explica que en aquests espais mixtes, 
com és el cas de l’Oreneta, hi ha molta necessitat de tenir la foto real de la situació. Com a 
parc natural treballen perquè el parc baixi cap a la ciutat i no que la ciutat pugi cap al parc. 
Diu que s’ha de vigilar i estudiar bé la situació perquè a vegades les categories 
urbanístiques de parc forestal poden tenir incompatibilitats amb certs usos ciutadans. 
 
Des de l’IE Costa i Llobera s’explica que el seu centre fa moltes activitats de diferents tipus 
al parc i constata que caldria arreglar el camí que uneix la part de baix del parc amb el 
centre, ja que és utilitzat com a camí escolar i està en molt mal estat. També veu útil que 
l’accés a la carretera de les Aigües sigui més accessible. 
 
Des de l’equip dinamitzador es recorda que l’acta de la sessió s’enviarà per correu electrònic 
i que es penjarà a la plataforma Decidim. S’agraeix a tothom l’assistència i s’anima a la 
Comissió de Seguiment a participar a les sessions monogràfiques del mes de març. 

 
 
 
 
 
 
 
Acta elaborada per:  
Joan Rosés, Quòrum SL. 


